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Koen Caminada (voorzitter werkgroep RHC / SSRHC) 

 

De pandemie stelt ons forse beperkingen. Toch sporten ook nu nog dagelijks 750 jongeren op de 

hockeyvelden van RHC. En daar zijn we trots op. Het laat de energie en veerkracht van ons 

verenigingsleven zien: vele vrijwilligers maken zelfs onder moeilijke omstandigheden een zinvolle 

dagbesteding voor jongeren mogelijk. Sporten in de buitenlucht voor jongeren is ons hopelijk ook in 

de komende periode nog gegeven, nu het kabinet serieus overweegt een avondklok in te stellen. 

Gezien de ernst van deze situatie leek het mij onverstandig om een reis naar het Gemeentehuis te 

ondernemen om in te spreken. Vandaar dat de Griffie de inbreng van RHC voorleest. 

 

Vandaag richt ik me opnieuw tot u als voorzitter van de werkgroep RHC / SSRHC. Ik heb twee doelen: 

A. Van harte ondersteuning uitspreken voor het Raadsvoorstel namens RHC, en 

B. Enkele aanvullingen bij het voorstel aan de Raad. 

 

Ad A 

Gisteravond kwamen de leden van RHC bijeen. Grote steun voor de upgrade van de velden, de 

verduurzaming van het sportcomplex en de uitbreiding van de hockeyvelden. Men is er heel erg blij 

mee. Als het gaat om de maatschappelijke rol die het eventuele toekomstige gemeenschappelijke 

gebouw zou moeten vervullen, kijken de leden graag eerst de kat uit de boom. Maar we hebben de 

leden weten te overtuigen dat dit onderdeel is van een groter plan dat nu als Raadsvoorstel voorligt. 

RHC ondersteunt pijler 1 van het plan van harte! 

 

Ad B Enkele aanvullingen op het voorstel aan de Raad 

1. Bij het voorliggende plan heeft de hockey – net als voorheen – aangegeven zelf te willen 

bijdragen aan de kosten van de upgrading van de velden. Die eigen bijdrage staat niet vermeld in 

het voorstel aan de Raad. Het gaat daarbij best om veel geld. 

2. Wij begrijpen goed dat 4,5 miljoen investeren in een sportcomplex een enorm bedrag is, zeker in 

deze moeilijke tijd. De bijbehorende exploitatielast van 239 duizend euro per jaar wordt 

opgebracht door de gebruikers, en zo is in Rijswijk afgesproken, deels via subsidies hetgeen volgt 

uit de Tarievennota Buitensportaccommodaties. Die subsidie geldt dus voor elke sporter in 

Rijswijk. Ik kan meegeven dat het subsidiebedrag per sporter nergens zo laag is als voor RHC, 

simpelweg omdat onze velden maximaal worden bespeeld. En bijna alle leden zijn afkomstig uit 

Rijswijk, dus het opgebrachte belastinggeld slaat rechtstreeks neer bij de eigen inwoners. 

3. Wat ook niet in het Raadsvoorstel staat: van de beoogde investering van 4,5 miljoen euro, is 

ongeveer 1,9 miljoen euro rechtstreeks toe te rekenen aan hockey. Daarvan staat al 1,4 miljoen 

euro in de boeken als vervangingsinvestering, omdat de huidige hockeyvelden op enig moment 

weer zullen worden vervangen (volgens de Gemeenteboekhouding in 2022 en 2026). Het 

onderhavige voorstel aan de Raad impliceert aldus benaderd nu dus circa 5 ton extra voor de 

aanleg van een vierde hockey veld. 

4. Over pijler 2 van de huisvesting ben ik kort: RHC staat positief in de gesprekken, want ziet kansen 

bij het gezamenlijk bouwen en ook de maatschappelijke functie. Onze voorkeur is en blijft private 

financiering, maar als de andere partners dat niet willen of kunnen, dan zijn wij bereid 

constructief mee te werken aan het verder uitdenken van een gecollectiviseerde variant. 

5. Wat ook nog leuk is om te vermelden: op initiatief van en via het netwerk van RHC vinden nu de 

eerste gesprekken plaats met Dak Kindercentra, om zo te kunnen komen tot een sluitende 

exploitatie van het multifunctionele gebouw. De regierol en wie deze risico’s zou moeten dragen 

voor het niet-sportgedeelte van het gebouw vragen overigens nog wel het nodige denkwerk. 



Wij zijn blij met het Raadvoorstel. En trost op onze club. Wij zijn bereid ook nieuwkomers van Rijswijk 

via onze vrijwilligersorganisatie hockey aan te bieden, tenminste als de Raad dat voor hen mogelijk 

maakt. 

 

Ik dank u hartelijk voor uw aandacht. 

 

Koen Caminada  
(voorzitter werkgroep RHC / SSRHC) 


